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/Abstract \

The objective of this work is to determine the spectroscopic properties and laser performance
in thulium-doped fluoro-phosphate glass. We first made a spectroscopic study of the rare earth
ions, then we presented some basic notions on glass, as well as an overview of the physics of
the laser, and we also calculated the different spectroscopic parameters of the studied samples,
such as the radioactive transition probability and the radioactive lifetime, based on the Judd-
Offlet theory. The results showed that this sample is a good candidate for laser emission.

Qeywords: Glass, Rare earths, Thulium, Judd-Ofelt Theory, Spectroscopic parameters. /

ﬂsumé \

Ce travail vise a déterminer les propriétés spectrales et les performances laser dans le verre
fluorophosphate dopé au thulium. Nous avons d'abord fait une étude spectroscopique des ions
terres rares, puis nous avons présenté quelques notions de base sur le verre, ainsi qu'un apercgu
de la physique du laser, et nous avons également calculé Les différents paramétres
spectroscopiques des échantillons étudiés, tels que la probabilité de transition radioactive et la
durée de vie radioactive, sur la base de la théorie de Judd-Offlet. Les résultats ont montré que
cet échantillon est un bon candidat & I'émission laser.

Mots-Clés :  Verres, Terres rares, Thulium, Théorie de Judd-Ofelt, Parametres
Qectroscopiques /




